
中級華語一 
 
Mandarin Intermediate I 
任課教師 姜家禧 
上課地點 綜二 614 
課程時間 W5W6F5F6 
教師連絡方式 jiaxi@gapp.nthu.edu.tw 
適合程度 修習過初級華語三，或學習時數達到  210-280  個小時，累積 

詞彙量約 900 個 
指定教材 《當代中文課程》第二冊 8-15 課 
總授課時數 共 72 個小時 
教學內容及進度 1. 本課程希望學生除了能形容旅行中的見聞、表達對不同文化之理解、敘

述難忘的經驗或人物及特殊之處，並能以中文表達接受或婉拒邀約及個

人心中滿意與失望、談論事件或情形的好壞、說出及聽懂抱怨並給予建

議，更甚能推測一件事的起因。 
2. 內容涵蓋：旅遊見聞、旅行計畫、地理環境位置、飲食習慣／飲食文化、
不同食物的味道及做法、對未來的規 

劃及期許、吉祥話、介紹年節活動及應景食物等。 

授課方式 老師講授、師生互動、小組討論、活動練習、任務型教學 
成績考核 出席 + 課堂參與 15% 

功課 15%  
小考 20%  
期中考 20% 
期末考 30% 

課程進度表 
(會依照教學需要
而做調整） 

 週 進度  
1-2 第八課 學功夫 
3-4 第九課 那個城市好漂亮 
5-6 第十課 歡迎到我家來包餃子 
7-8 第十一課 台灣好玩的地方真多 
9 期中考 
10-11 第十二課 怎麼吃才健康？ 
12-13 第十三課 我的手機掉了 
14-15 第十四課 我要開始找工作了 
16-17 第十五課 過春節 
18 期末考 

備註 Ethics Statement on Generative Artificial Intelligence: 
After careful consideration, the instructor of this course deems it inappropriate to 
use generative artificial intelligence in this class. This is because the content 
within generative AI contains numerous errors and may adversely affect students' 
understanding of foundational knowledge. In accordance with the published 
Guidelines for Collaboration, Co-learning, and Cultivation of Artificial 



Intelligence Competencies in University Education, this course adopts the 
following policy : Prohibited use 
 
Students enrolled in this course should be aware that they may not submit 
assignments, reports, or personal reflections generated using artificial 
intelligence. If such usage is discovered, instructors, the institution, or relevant 
units have the right to reevaluate the assignment or report or withhold scores. 
Students enrolled in this course agree to the above ethics statement if registering 
for the class. 

 


